
Z P R AVODA J
S T Ø E L I C K Ý

http://www.streliceubrna.czRočník XXIII Červenec 2004

Práááázdninýýýýýýý...

Zastupitelstvo obce
12. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 27. května 2004 v zasedacím sále Obecního
domu za účasti 11 členů ZO. Zasedání zastupitelstva
obce zahájil starosta Mgr. Mareš v 19:00 hodin a
seznámil přítomné s programem jednání.

Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Smutný a pan
Machát, do návrhové komise pan Ing. Liška a pan
Göth. Pan Ing. Chloupek seznámil s kontrolou plnění
usnesení z 11. zasedání ZO.

Trvá úkol z 10. zasedání týkající se napojení domů
na kanalizaci. S občany v ulicích, kde již bylo
zaměření, jsme jednali, po dalších kamerových
zaměřeních budeme kontaktovat ostatní občany.

Starosta byl pověřen podpisy smluv s VAS, a.s.
a s firmou CZK, s.r.o., což splnil.11. ZO uložilo radě
zaktualizovat podmínky přijímání uchazečů do DPS.
Rada je neaktualizovala, neboť byly uvedeny
v žádosti o dotaci. Zatím nebyl splněn bod 8 b), rada
se pokusí splnit ho do příštího zasedání.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti Rady obce v období od 11. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 3 x, 26.4., 10.5. a 24.5.2004. Účast všech
radních byla stoprocentní.

Starosta informoval o nutnosti schválit usnesení
o schválení návrhu změny č. III územního plánu
sídelního útvaru Střelice, protokol ze dne 27.5.2004
o schválení změny č. III územního plánu sídelního
útvaru Střelice a obecně závaznou vyhlášku obce
Střelice č. 2/2004, o závazných částech změny
č. III územního plánu sídelního celku Střelice, kterou
se mění vyhláška č. 1/1996. S materiály byli členové
zastupitelstva předem seznámeni, místostarosta
pouze doplnil, kterých lokalit se změna týká. Členové
zastupitelstva souhlasili.

Starosta také seznámil s nájemní smlouvou s JMP,
a.s. o provozování plynárenského zařízení STL
plynovodu v pořizovací ceně 219.077,- Kč. Jedná
se o STL plynovod v délce 75 m na ulici
Ant. Smutného na p.č. 400/55. Nájemné a úhrada
za údržbu jsou stejné, takže si strany nebudou nic
účtovat. Zastupitelé musí pověřit starostu podpisem
smlouvy, což se stalo.

Dále starosta sdělil, že firma KORDIS JMK nám
zaslala dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajištění
financování systému IDS JMK za částku
22.638,- Kč. V prosinci zastupitelstvo schválilo
zavedení nočního spoje v pátek, sobotu a neděli,
nyní je třeba schválit znění a podepsání smlouvy,
což členové ZO udělali.

Mgr. Mareš informoval přítomné, že kancelář
hejtmana JMK nám zaslala smlouvu na poskytnutí
dotace pro jednotku SDH. Původně se jednalo
o částku asi 100.000,- Kč, nakonec rada JMK
schválila 50.000,- Kč. Smlouvu musí opět schválit
dnešní ZO, což se stalo.

Starosta seznámil se smlouvou o směně a
darování pozemků mezi firmou Axida, obcí Střelice,
Ing. Antonínem Kazdou a paní Marií Štěpánkovou,
která se týká výstavby nové ulice za Vršovicemi.
Obec vlastní v této lokalitě parcelu, na níž byla cesta.

Parcely je třeba přizpůsobit výstavbě domů.
Komunikaci se sítěmi, která vznikne uprostřed,
dá Axida obci zdarma, bude to větší pozemek,
než obec vkládá. Obec vkládá pozemky o rozloze
1346 m2 a dostane 3202 m2 + sítě. U ostatní
nezemědělské plochy p.č. 5806 je třeba schválit její
převedení na zemědělskou půdu. Informace o směně
pozemků byla řádně vyvěšena na úřední desce.

Pan Smutný měl připomínky k bezúplatné směně
pozemků, domnívá se, že v radě byla tato záležitost
dříve projednána jinak, požaduje, aby obec
pozemek na cestu firmě Axida prodala,
neboť potřebujeme peníze na potřebnější akce
pro naše občany. Nepodporuje výstavbu domů
v této lokalitě a celkově je proti rozšiřování obce a
přistěhovávání cizích lidí.

Ing. Fučík se mu snažil vysvětlit, na této směně
obec získá - novou komunikaci se sítěmi,
které budou veřejné, takže Axida nám je musí
předat. Je přesvědčen, že postup je korektní, běžný
i v ostatních městech a na podobných stavbách a
pro obec bude přínosem.

Bylo uloženo Radě obce sepsat smlouvu
o budoucí smlouvě s firmou Axida na bezúplatný
převod vybudovaných inženýrských sítí včetně
komunikace do majetku obce v lokalitě
za Vršovicemi.

Zastupitelstvo poté odhlasovalo schválení
směnné smlouvy a přeměnu nezemědělské plochy
na zemědělskou.

V dalším bodě jednání starosta informoval
o dodatku č. 2 ke smlouvě o sdružení na bytový
dům Střelice. Mezi obcí, bytovým družstvem a
firmou Stavos byla podepsána smlouva o sdružení.
K ní byl podepsán dodatek č. 2, a to 20.5.2003. Týkal
se úpravy vlastnických práv k pozemkům
pod bytovým domem a okolo bytového domu na ulici
Ant. Smutného. Dodatek musí schválit

zastupitelstvo, požaduje to banka kvůli hypotéce.
Členové zastupitelstva dodatek schválili.

Mgr. Mareš také seznámil zastupitele s tím,
že v rámci dokončení stavby ČOV nám zhotovitel,
VHS Brno, a.s., předložil návrh dodatku č. 4
ke smlouvě č. 40/2001, který se týká víceprací -
- původně zněl požadavek na 616.000,- Kč,
náš stavební dozor dosáhl snížení na 466.122,- Kč
bez DPH, jak je uvedeno v bodu 3. V bodu 9.
navrhuje zhotovitel, aby 7% z pozastávky bylo
uhrazeno po vyhodnocení zkušebního provozu.
Původně bylo 5% a 2% po uplynutí záruční doby.
Rada obce doporučuje schválit vícepráce,
nedoporučuje nové znění bodu 9. Ing. Fučík
nesouhlasil s proplácením víceprací, pokud byl
projekt původně odsouhlasen, proč máme nyní platit
něco navíc? Doporučuje zjistit bližší informace a
projednávat až na příštím zasedání ZO. Pan Smutný
také připomněl, že je třeba nechat upravit prostor
u Zverimexu, kde není vše zcela v pořádku. Bylo
uloženo Radě obce, aby zorganizovala jednání
mezi obcí, zhotovitelem VHS a stavebním dozorem
AP Investing ve věci úhrady víceprací.

Starosta podal informaci o možnostech úvěru
od Českomoravské hypoteční banky. Navštívil nás
zaměstnanec banky Ing. Vincenc, který po sez-
námení s podklady dospěl k názoru, že nám stačí
vzít si úvěr až příští rok a máme pro to dobré
předpoklady. V případě potřeby není problém,
abychom o úvěr požádali okamžitě.

V různém se řešily tyto body:
a) Rozpočtové opatření č. III/04 - rozpočet obce

se opět upravoval a úprava příjmů i výdajů činí
16.765.000,- Kč na každé straně, celkem jsou příjmy
a výdaje 62.863.300,- Kč. Rozpočet je vyrovnaný,
zastupitelstvo ho schválilo.

b) Starosta seznámil členy zastupitelstva
s průběhem pracovní návštěvy v Itálii, jíž se
zúčastnil on, místostarosta RNDr. Sklenář a člen
rady Ing. Chloupek. Zastupitelé dostali podrobnou
zprávu písemně, nyní starosta ještě doplnil svoje
dojmy z návštěvy. Pro obec z toho vyplývá snažit
se do budoucna přátelství udržovat a rozvíjet,
potom bychom mohli využít dotací z Evropské unie.

Ing. Chloupek dodal, že tato spolupráce je
pojímána jako spolupráce v rámci EU, která ji
podporuje a tudíž můžeme žádat do konce května
o dotace. Sami bychom ji finančně v současné době
nezvládli. Byla odhlasována další spolupráce a to,
že podáme žádost o dotaci u EU.

c) Smlouva o napojení staré školy na kanalizaci -
- členům ZO byl předložen návrh smlouvy o dílo
s firmou Petr Prudký na napojení obecních budov
na veřejnou kanalizaci a zároveň cenovou nabídku
na napojení staré školy. Další budovy budou
napojovány postupně, cenová nabídky bude vždy
předložena radě a následně zastupitelstvu. Pan
Doubek doplnil, že s firmou Prudký se dobře
spolupracuje, stará škola je v současné době již
hotová. Pan Smutný se zeptal, na základě kolika
nabídek byla firma Petr Prudký vybrána. Starosta
odpověděl, že jsme práci nabízeli střelickým firmám,
ale žádná nebyla schopna udělat také výkopové
práce, což byl náš požadavek. Nabídkové řízení
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se nedělalo, stavební komise dospěla k závěru,
že firma Prudký je solidní i po finanční stránce a
dává záruku 4 roky na výkopové práce. Pan Machát
měl dotaz, o kolik přípojek se celkem jedná a kolik
budou stát. Odpověděl mu místostarosta - jde o osm
přípojek, vyčleněno je v rozpočtu 200.000,- Kč.
Zastupitelé odsouhlasili podpis smlouvy o dílo
s firmou Petr Prudký, Šrámkova 10, Brno
na kanalizační přípojky obecních budov.

d) Volba předsedů výborů - za předsedu
kontrolního výboru je navrhován pan Ing. Alois
Liška, který souhlasí. Za předsedkyni finančního
výboru je navrhována paní Ing. Dagmar Pavlíková,
která, i když dnes není přítomna, předběžně
souhlasila. Oba dva byli do svých funkcí také
schváleni členy ZO.

e) Bezúplatný převod pozemku p.č. 400/39,
obec Střelice, k.ú. Střelice u Brna,
pod rozestavěným bytovým domem, který je částí
původního pozemku PK p.č. 3144 z vlastnictví
Pozemkového fondu ČR do vlastnictví obce.
Převod je podmínkou pro poskytnutí dotace
od SFRB, byl zastupitelstvem schválen.

f) Cenová nabídka firmy Prodistav Brno
na Kanalizační řád obce Střelice - tento řád se dělá
kvůli kolaudačnímu řízení na ČOV a kanalizaci a
nabídka je na 32.000,- Kč bez DPH. ZO ji schválilo.

g) Starosta informoval o stavu přípravy voleb
do Evropského parlamentu. Volby se budou konat
11. a 12. června 2004, máme vytvořeny okrskové
volební komise i s náhradníky, které se již sešly
na první schůzce. Jsou také dovezeny hlasovací
lístky, dá se říci, že vše probíhá podle harmonogramu.
Členové zastupitelstva neměli do různého žádné

náměty a připomínky.
V diskusi občanů vystoupil pan Kachlík a ptal se

na stav vyřízení jejich žádosti o povolení lakovny
v ulici Za Humny, kterou poslal na zdejší OÚ. Starosta
odpověděl, že problém je ve změně územního plánu.
Dřívější kladné vyjádření obce bylo vydáno v době,
kdy dle územního plánu byla stavba lakovny v této
lokalitě možná. Později na žádost skupiny občanů
zastupitelstvo schválilo změnu územního plánu, takže
v současné době zde lakovnu povolit nelze. Po delším
dohadování starosta diskusi přerušil s tím, že panu
Kachlíkovi na jeho žádost bude písemně v zákonné
lhůtě odpovězeno.

Další dotaz měl pan Pernikář, který chtěl vědět,
kdy bude vybudován přechod u zastávky Střelice
dolní. Pan Göth odpověděl, že 28. května 2004 bude
jednání s Policií ČR a SÚS, kde se bude mimo jiné
řešit i tento problém. Vybudování přechodu není věcí
obce, neboť se jedná o státní silnici. Starosta doplnil,
že zde má být zbudovaná i autobusová zastávka.

Návrh usnesení 12. zasedání Zastupitelstva
obce přečetl pan Miroslav Göth a všichni členové
ZO ho schválili.

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a
ukončil zasedání ve 21:50 hodin.

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem

dvakrát, a sice na 39. a 40. zasedání. Projednávala
a řešila následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 7 (červenec) 2004,
• ve spolupráci se stavební komisí průběžně řešila
řadu žádostí ke stavebním aktivitám našich občanů,

• stav realizace připojování obecních budov
na veřejnou kanalizaci: stará škola je připojena,
vznikly zde menší problémy s hledáním
kanalizačního potrubí, mateřská škola V Cihelně
je rovněž napojena; restauraci U nádraží

již napojil nájemce a vyřadil septik,
• u restaurace U Trnků je třeba vyřadit septik, jinak

napojení je realizováno již dříve; nová škola bude
přepojena na ul. Komenského, problém by tam
neměl být; rovněž s hasičkou nebude problém,

• u zdravotního střediska je situace poněkud
složitější, nelze se napojit na přípojku Sokola,
poněvadž má malý průměr (150 mm) a nelze
napojovat přípojku na přípojku; pokusíme se
využít starou betonovou kanalizaci na Školní,
která bude pročištěna a zkontrolována kamerou;
poté odborný projektant navrhne varianty
řešení; v této oblasti je nutno zbudovat
kanalizační řad, poněvadž v budoucnu je zde
možná výstavba občanské vybavenosti
či rodinných domků; letos bude vypracován
projekt pro vodoprávní povolení a na zhotovení
provedeme nabídkové řízení pro realizaci
v příštím roce,

• pro bytový dům probíhá kolaudace plynovodního
řadu a přípojek STL; zde bylo třeba zahájit
s ÚZSVM jednání o zřízení věcného břemene
na pozemek, jímž plynovod vede,

• jak bylo řečeno v minulém ZO, byly všechny
staré kanalizace zaměřeny geodetickou firmou,
čekalo se na protokoly z kamer, které byly
dodány se zpožděním; geodetická firma po jejich
obdržení urychleně zpracovala v návrhu plán
kanalizace celé obce (včetně nově
zbudovaných kanálů); tento plán odsouhlasil
MěÚ Šlapanice OŽP a provozovatel VAS, a.s. a
v současné době je zpracováván do konečné
podoby i s podélnými profily,

• stále máme v plánu provést slibované návštěvy
občanů, kteří mají problém se připojit, budeme je
předem informovat; z velké části jim již potřebné
informace podle protokolů z kamer byly
poskytnuty, většinou požadují lokalizovat
odbočku z hlavní kanalizace k jejich RD,

• nabídka na vyvážení fekálií do naší ČOV trvá,
firma ZEVO v současné době provádí ošetření
kultur postřiky, takže mají cisternu dočasně
obsazenou, ale v dohledné době bude k této
činnosti volná,

• finanční požadavky za vícepráce na ČOV
od VHS byly RO a předsedou komise stavební
podrobeny analýze a zatím jejich platba
odmítnuta, stále je věc v jednání,

• stavba sociálního zařízení koupaliště je již
dokončena, ke kolaudaci zbývá předat
schválenou požární zprávu,

• stavba kanalizace pro čerpání splašků
z koupaliště byla bez závad zkolaudována dne
18.6.2004,

• předmětem jednání ZO č. 13 je prodej šesti
parcel pod garážemi v ul. Tetčická, dále prodej
pozemku p.č. 384 pod bytovkou v ulici
Ant. Smutného č.p. 641 jednotlivým majitelům
bytů v příslušných podílech a prodej parcely
2464/1 KN u Vaneckého koutu panu Janu
Válkovi, Kozí Strana 39,

• dále je předmětem tohoto jednání prodej
rodinného domku č.p. 504 na ulici Na Hrázi
včetně parcely p.č. 1445/1 KN manželům
Kachlíkovým z Malé Stránky 7,

• konečně je též na programu jednání koupě části
pozemku p.č. 2229/1 a p.č. 1025 v lokalitě
ulice Jar. Svobody za vlečkou na Čepro
z důvodu budoucího budování komunikace
v této oblasti; RO všechny výše jmenované
prodeje i koupi doporučuje,

• návrh změny č. III ÚP Obce Střelice vstoupil
v platnost dne 12.6.2004, kdy nabyla platnosti
obecní vyhláška č. 2/2004, takže parcely,
které byly předmětem převodu na stavební

pro stavbu RD, již stavebními jsou; zbývá
v zákonné lhůtě 1 měsíc od počátku platnosti
změny odpovědět na námitku manželů
Benáčkových ohledně dílčí změny č. 2,

• rekonstrukce ZŠ pokračuje velmi zdárně,
proběhl kontrolní den, všechna okna jsou
již vyměněna, zateplení fasády se chýlí
ke konci, dá se říci, že během prázdnin bude
stavba skoro hotova,

• dále se V Cihelně pokračuje na úpravách cesty
nalevo od MŠ, budeme se snažit co nejdříve
obnovit plot, aby do areálu školky nemohl nikdo
pronikat, svah bude osázen plazivými dřevinami
a v dolní části vyššími stromky,

• dopravní značení v lokalitě začátek
Ant. Smutného a ul. Pod Lipami je již realizováno
dle připomínek tamních občanů a snad bude
dobře sloužit v nadcházející letní sezóně
pro parkování při provozování koupaliště,

• pasport dopravního značení celé obce jej již
schválen a bude postupně realizován, systém
značek bude zjednodušen; zbývá dokončit
pasport - seznam místních komunikací naší obce,

• DPS: zde proběhl kontrolní den a stavba
pokračuje bez problémů,

• pro lokalitu Vršovice byl firmou AXIDA
předložen návrh o budoucí darovací smlouvě
na předání inženýrských sítí a komunikace obci
po jejich zbudování, budeme ji schvalovat
na ZO č. 13, již brzy zde započnou práce
na inženýrských sítích,

• proběhly u nás volby poslanců do Evropského
parlamentu; voleb se zúčastnilo 750 našich
voličů, což je asi 37% z celkového počtu; nejvíce
hlasů obdržela strana KDU-ČSL (284 - 38 %
z odevzdaných hlasů), dále se 154 hlasy,
tj. 21 % ODS a třetí KSČM s 76 hlasy (10 %), čtvrté
sdružení nezávislých SNK (9 % - 64 hlasů) pátá
byla ČSSD (7 % - 56 hlasů); pětiprocentní mez
překročili u nás ještě Nezávislí (38 hlasů - 5 %),

• RO řeší odstranění nepořádku naproti hřbitovu
u domu Pernových; firma CPS se zde snaží
o úklid a uspořádání jejich věcí,

• RO jednala na podnět VHS o možné dotaci z fondů
JMK na kanalizace a ČOV a žádost doporučuje,

• pronájemce restaurace U nádraží pan Krajíček
v ní zahájil provoz dne 7.6.2004; restaurace je
pěkně opravená, opravy ještě budou
pokračovat; doufejme, že v ní najde hojnost
návštěvníků dobré občerstvení a posezení,

• na základě úsilí RO byl odstraněn vrak
automobilu za Keprtovými pod „Skalkou“,

• RO obdržela návrh jízdního řádu ČD,
který prostudovala a konstatuje, že dochází
k mírnému zlepšení intenzity spojů a počet
zastavení na Střelice dolní není omezován,
naopak je zde mírné zvýšení; do konce června
lze ještě podat připomínky,

• CHKO Moravský Kras, pan Ing. Kovařík svolal
schůzku o lokalitě Střelická bažinka kvůli návrhu
na její zařazení do systému Natura 2000 (cca
900 lokalit z ČR pro návrh v celé Evropě);
schůzka dotčených 23.6.2004 v 16:00 hodin
v obecním domě se nekonala, neboť zmíněný
zástupce se nedostavil; byl přijat druhý den
starostou a místostarostou, omluvil se a slíbil,
že pošle všem pozvaným našim občanům
omluvný dopis; bylo s ním dohodnuto,
že chráněná lokalita bude navržena pouze
na obecních pozemcích, na kterých se bažinka
rozkládá a nebude zasahovat do přilehlého lesa,
takže se nebude územně překrývat se žádným
soukromým pozemkem,

• RO požádala fy Rethmann o svoz PET lahví
každý týden v červenci a srpnu,
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• bylo jednáno s ředitelem JME o vypínání proudu

v obci, které je tak časté, že je pro naše občany
velmi nepříjemné; bylo dosaženo příslibu,
že vypínání elektřiny bude v budoucnu s obcí
předem v dostatečném předstihu konzultováno;
rozhodně nebudeme souhlasit s tak častým
vypínáním a nechceme vypínat v úřední dny
(po, stř),

• paní Vitézová podala výpověď z pronájmu
prostor v obecním domě k 30.6.2004 pro malý
zájem o její zboží,

• RO obdržela od European Commision, Bruxelles
oznámení o přijetí žádosti na twinning v našem
snažení o spolupráci s městem Assago v Itálii a
Nozay ve Francii,

• KÚ JMK zaslal neinvestiční dotaci 50.000,- Kč
pro SDH St řel ice na udržení  akce-
schopnost i ;  bude využ i to  na nákup
ochranných oděvů, na kterých bude umístěn
název HASIČI STŘELICE,

• dne 6.6.2004 uspořádala naše mládež
pod záštitou SDH mladé hody, na nichž se
představilo devět párů v tradičních střelických
krojích; hody se velmi vydařily,

• oddíl fotbalistů fotbalového klubu Sokola Střelice
postoupil do krajské soutěže, což je pro Střelice
velmi dobrá vizitka,

• RO podává ZO č.13 informaci o snaze zřídit
cyklostezku „Přírodním parkem Bobrava“
(jednání v Oslavanech); měla by mít zčásti
naučný charakter,

• RO schválila termín a náplň zasedání ZO č. 13.
RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta

Výsledky voleb...
...do Evropského parlamentu konaných 11.6.2004 - 12.6.2004 ve Střelicích.

Volební strana              Okrsek č. 1      Okrsek č. 2          Obec
hlasy % hlasy % hlasy %

1 SNK sdruž. nezávislých a Evropští demokraté 17 4,39 47 12,94 64 8,53
2 Koruna Česká 1 0,25 0 0,00 1 0,13
3 Helax-Ostrava se baví 1 0,25 0 0,00 1 0,13
4 Česká strana sociálně demokratická 28 7,23 28 7,71 56 7,46
5 Národní koalice 0 0,00 0 0,00 0 0,00
6 Občanská demokratická strana 64 16,53 90 24,79 154 20,53
7 Strana pro otevřenou společnost 0 0,00 0 0,00 0 0,00
8 Strana demokratického socialismu 0 0,00 0 0,00 0 0,00
9 Strana zelených 8 2,06 16 4,40 24 3,20
10 Humanistická aliance 0 0,00 0 0,00 0 0,00
11 Konzervativní strana 0 0,00 1 0,27 1 0,13
12 Sdružení nestraníků 1 0,25 5 1,37 6 0,80
13 Strana občanů republiky České 0 0,00 0 0,00 0 0,00
14 Masarykova demokratická strana 0 0,00 0 0,00 0 0,00
15 Všeobecná občanská strana 0 0,00 0 0,00 0 0,00
16 Dělnická strana 0 0,00 0 0,00 0 0,00
17 Strana práce 0 0,00 0 0,00 0 0,00
18 Balbínova poetická strana 1 0,25 1 0,27 2 0,26
19 Za zájmy Moravy ve sjednocené Evropě 6 1,55 8 2,20 14 1,86
20 Křesťansko demokratická unie-Českoslov. strana lidová 200 51,67 84 23,14 284 37,86
21 Pravý Blok 0 0,00 7 1,92 7 0,93
22 Strana zdravého rozumu 1 0,25 0 0,00 1 0,13
23 Unie liberálních demokratů 1 0,25 4 1,10 5 0,66
24 Komunistická strana Čech a Moravy 33 8,52 43 11,84 76 10,13
25 Strana venkova -spojené občanské síly 1 0,25 1 0,27 2 0,26
26 Strana za životní jistoty 0 0,00 2 0,55 2 0,26
28 Nezávislá iniciativa (NEI) 6 1,55 4 1,10 10 1,33
29 SVOBODNÍ 0 0,00 0 0,00 0 0,00
30 V. Kožený - Občanská federativní demokracie 0 0,00 0 0,00 0 0,00
31 Republikáni Miroslava Sládka 1 0,25 1 0,27 2 0,26
32 Nezávislí 17 4,39 21 5,78 38 5,06

Celkem 387 99,89 363 99,92 750 99,91

Výsledek hospodaření obce Střelice...
...ke dni 31.12.2003, jak vyplynul z účetní závěrky a byl vykázán KÚ Jm kraje:
Saldo příjmů a výdajů po konsolidaci -54 935,58 Kč
Změna stavu fondu rozvoje a rezerv -589 378,55 Kč
Saldo příjmů a výdajů -644 314,13 Kč
Přijaté splátky půjček -13 500,00 Kč
Poskytnuté půjčky ze ZBÚ 20 000,00 Kč
Ostatní příjmy, které neovlivňují výši výsledku hospodaření 322 636,00 Kč
Ostatní výdaje, které neovlivňují výši výsledku hospodaření -348 505,00 Kč
Výsledek hospodaření k 1.1.2003 -29 491,24 Kč
Celkový výsledek hospodaření k 31.12.2003, který se rovná účtu 933 k 1.1.2004        -693 174,37 Kč
Zaúčtované rozpočtové příjmy za rok 2003 celkem účet  217 61 675 030,04 Kč
Zaúčtování rozpočtových výdajů za rok 2003 celkem účet 218 -62 338 713,17 Kč
Výsledek hospodaření k 1.1.2003 -29 491,24 Kč
Saldo příjmů a výdajů -693 174,37 Kč
Za rok 2003 bylo zpracováno a odevzdáno daňové přiznání k dani z příjmu právnických osob za obec
Střelice. Jednalo se o zdanění:
Tržby z nájmů obecního majetku 623 963,20 Kč
Tržby z prodeje majetku-pozemky a DDHIM 153 900,00 Kč
Výnosy z finančního majetku - akcie 5 108 400,00 Kč
Celkem příjmy, které jsou předmětem daně 5 886 263,20 Kč
Po odpočtu částky, kterou lze uplatnit u poplatníků, kteří nejsou zřízeni nebo založeni za účelem podnikání,
byla vypočtena daňová povinnost ve výši 1 514 660,- Kč. Dle rozpočtových pravidel je tato daň příjmem
obce. Daňové přiznání bylo podáno správci daně dne 27.2.2004.

Rozbor vody
Oznamujeme občanům, že pitná voda v naší obci

byla v minulých dnech podrobena bakteriologické a
chemické analýze. Výsledky rozboru jsou uspokojivé
a předkládáme je v přehledných tabulkách.

Vzorek č. 390/4 (VDJ odtok umyvadlo 23.3.204)
Hliník <0.01 mg/l
Hořčík 45 mg/l
Mangan 0.05 mg/l
Vápník 102 mg/l
Železo <0.01 mg/l
Vápník+hořčík 4.4 mmol/l
Amonné ionty <0.02 mg/l
Dusičnany 42.0 mg/l
Dusitany <0.01 mg/l

Vzorek č. 381/4 (dřez kuchyně ZŠ 24.2.2004)
Mangan 0.02 mg/l
Železo 0.01 mg/l
Vápník+hořčík 4.45 mm ol/l
Amonné ionty <0.02 mg/l
Dusičnany 36.0 mg/l
Dusitany <0.01 mg/l
Sírany 54.0 mg/l
Chloridy 45.0 mg/l
KNK4.5 6.2 mmol/l
pH reakce vody 7.78
Specif.vodivost 65.0 mS/m
Aktivní chlor 0.05 mg/l
Zakal 2.1 ZFt
Barva 3.0 mgPt/l
Chuť 0 stupen
Pach 0 stupen
ChSK manganist. 0.4 mgO2/l
Koli bakterie 0 KJ/100
Enterokoky 0 KJ/100
Mezo bakterie 1 KTJ/1
Kvasná zkouška negat. Fosforečnany 0.03 mg/l

Sírany 71.0 mg/l
Chloridy 47.0 mg/l
KNK4.5 6.1 mmol/l
ZNK8.3 0.75 mmol/l
Volný CO2 33 mg/l
Rovnovážný CO2 67.2 mg/l
Agr.CO2 na CaCO3 0 mg/l
pH reakce vody 7.78
Specif.vodivost 72.0 mS/m
Absorbance (254 nm, 1cm) 0.004
Aktivní chlor 0.3 mg/l
Zakal 0.8 ZFt

Barva 3 mgPt/l
Chuť 0 stupen
Pach 0 stupen
ChSK manganist. 0.8 mgO2/l
Koli bakterie 0 KJ/100
Enterokoky 0 KJ/100
Mezo bakterie 1 KTJ/1
Psychro. bakterie 1 KTJ/1
Kvasná zkouška negat.
Mikroorg. mrtvé 0 v 1 ml
Mikroorg. živé 0 v 1 ml
Abioseston 1 %
Escherichia coli 0 KJ/100
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Úprava rozpočtu č. III/2004 schválená na ZO č. 12 dne 27.5.2004
Příjmy (v tis. Kč):
dotace na volby do EU 42,0
dotace na mzdy pro ZŠ (5-6/04) 2 050,0
dotace - přímé náklady na vzdělávání pro ZŠ 35,0
dotace na sociální dávky - příspěvek na individuální dopravu 6,0
dotace na rekonstrukci budovy ZŠ 14 690,0
pronájem restaurace U nádraží - storno bude kompenzace -99,0
zvýšení příjmu za komunální odpady 20,0
zvýšení příjmu za prodej pozemku 7,0
zvýšení příjmu za služby z r. 2003 - elektřina, plyn 14,0
celkem úprava příjmů 16 765,0
Výdaje (v tis. Kč):
investiční výdaje na rekonstrukci budovy ZŠ 14 690,0
výdaje na mzdy květen a červen 2004 2 050,0
přímé náklady na vzdělávání pedagogů ZŠ 35,0
výdaje na volby do EU 42,0
nebytové prostory - restaurace U nádraží - storno výdajů (budou se kompenzovat s příjmy) -79,0
dopravní značení - parkování u koupaliště 20,0
oprava prosklení na autobusové zastávce 1,0
příspěvek ZUŠ 3,0
nákup materiálu - pytle na odpady 3,0
celkem úprava výdajů 16 765,0

Budoucí prvňáčci už se nemohou dočkat
Daniš Radek, Dlapka Jiří, Doležalová Pavla, Dostálová Kristýna, Chudíková Eva,

Koshi Linda, Martikan Jakub, Novotná Terezie, Perna Tadeáš, Plaček Dan, Rychnovská
Anna, Sadílek Jakub, Sázavský Martin, Stará Kristýna, Šilgeraiová Sára, Šnajdr David,
Šmíd Bronislav, Tomšů Valérie, Třebenský Tomáš, Vidláková Marie.

Tito střeličtí prvňáčci spolu s mimostřelickými usednou 1. září poprvé do školních
lavic. Přejeme jim úspěšné překonání nelehkých začátků, jejich rodičům hodně
laskavosti a pozornosti vůči novým povinnostem svých dětí a „nové paní učitelce“
co nejvíce trpělivosti a úspěchů v práci s těmito novými žáčky.

kolektiv učitelek MŠ

Školní rok 2003-2004 v MŠ
Také ti nejmenší mají za sebou celý školní rok. Většina ho zvládla s úsměvem

a bez problémů, jiní s rozpaky, někteří i se slzičkami. Přesto, že jim všichni
zúčastnění (rodiče, učitelky i zaměstnanci školy) dodávali sílu a úsměvy, těžko se
jim ráno loučilo s maminkou. Kromě nových kamarádů se děti - většinou poprvé

- seznámili s jiným prostředím, jiným režimem. Různými akcemi jsme se snažili
dětem zpestřit jejich pobyt v mat.škole: - na některá divadelní představení jsme
jezdili do Brna, několikrát přijeli sami herci s pohádkou přímo do školky. Aby se
samy děti mohly předvést, uspořádali jsme pro rodiče vánoční besídku
s vystoupením i dárky, účinkovali jsme na veřejné oslavě Dne matek. Zúčastnili
jsme se okresních závodů dětí z mateřských škol v gymnastice i v atletice v Brně.
Den dětí jsme oslavili vycházkou do Pohádkového lesa, kterou připravili žáci
ze ZŠ - jim patří poděkování za krásné zážitky při setkání s vílami, čerty, loupežníky
a s dalšími pohádkovými postavami. Školní rok jsme zakončili celodenním výletem
do hodonínské ZOO a prohlídkou st.zámku v Miloticích u Kyjova. Oba tyto cíle
našeho výletu vřele doporučujeme k prázdninové návštěvě. A tak už zbývá se
jen rozloučit s těmi, kteří svá místa ve školce přenechají dalším - a to na „Rozloučení
s předškoláky“ v úterý 29.6. v 15:45 hodin v sále OÚ, a těm nově příchozím dětem
vzkázat: „Už se na vás po prázdninách těšíme!“

Zuzana Hloušková

Umístění žáků 9. tříd...
...ze ZŠ Střelice ve školním roce 2003/2004.
V prvním kole přijímacího řízení bylo z celkového

počtu 54 vycházejících žáků 9. tříd přijato 5 žáků
na gymnázia. Dalších 25 žáků bylo rovněž v 1. kole
přijato na střední školy - např. střední průmyslové
školy, střední zemědělské školy, obchodní akademie
atd. Na tříleté učební obory bylo přijato 24 žáků.
Gratulujeme!

Poděkování ODS
Občanská demokratická strana, místní sdružení

Střelice a Oblastní sdružení Brno-venkov, děkuje
občanům naší obce za projevenou přízeň
ve volbách do Evropského parlamentu.

Poděkování KDÚ-ČSL
Děkuji všem střelickým občanům, kteří svým

hlasem podpořili moji kandidaturu do Evropského
parlamentu na kandidátce KDÚ-ČSL.

Bc. Vít Černý

Senioři byli opět na zájezdu
25. května uspořádali naši senioři zájezd, jehož cílem byly Slavonice a Telč.

Odjížděli jsme v 7 hodin ráno, zúčastnilo se 40 zájemců. První zastávka byla
v Nové Říši, kde jsme si prohlédli kostel sv. Petra a Pavla. Zasvěceným
průvodcem nám byl premonstrátský mnich z vedlejšího kláštera, který nás
seznámil s historií obou objektů. V kostele všechny zaujala nádherná vyřezávaná
kazatelna z tmavého dřeva. Potěšitelné bylo i to, že jsme mohli zhlédnout boční
oltář sv. Cyrila a Metoděje, který restauroval střelický občan pan Kotrba.
Navštívili jsme i klášterní ambity. Po nedlouhé cestě jsme z Nové Říše dojeli
do Slavonic. V tomto krásném pohraničním městečku jsme si prohlédli zejména
střed města s četnými gotickými, renesančními a barokními domy zdobenými
sgrafity. Po obědě v hotelu Arkáda jsme odjeli do Telče. Telč je známá zejména
svým komplexem nádherných starobylých domů na náměstí i s věží, která slouží
jako rozhledna. Procházeli jsme parkem okolo krásného rybníka a posléze
navštívili i státní zámek. Domů jsme se vrátili v sedm hodin večer. Výlet byl velice
zdařilý, všichni byli spokojeni a obohaceni pěknými zážitky. Velkou zásluhu
na tom mají manželé Markovi, kteří přípravě věnovali svůj volný čas a všechno
dokonale zorganizovali. Myslím si, že se již všichni těší na další zájezd
za poznáváním našich památek. Za všechny účastníky zájezdu srdečně děkuji.

J. Holešovská

Kočky a psi
Vážení čtenáři ráda bych navázala na článek paní Veroniky Švestkové,

z minulého vydání Střelického zpravodaje, adresovaný všem majitelům psů a
koček. Paní Švestková zde zmiňuje problematiku zvířecích parazitů a nebezpečí
z toho vyplývajícího. Avšak zvířecí trus, jenž je hlavní zdrojem nebezpečných
parazitů, je i neestetickou vizitkou neukázněného chování některých našich
spoluobčanů. Zdá se, že jedním z nejvíce exponovaných míst výskytu zvířecího
trusu v naší obci je chodník s Vršovic k Ústavu sociální péče. Ráda bych apelovala
jménem zastupitelstva naší obce na občany, aby udržovali naše životní prostředí
čisté a pěkné, poněvadž jen tak se nám bude ve Střelicích dobře žít.
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Den dětí
Na 1. červen 2004 se těšily všechny děti. Žáci

Základní školy ve Střelicích pod vedením paní
učitelky Mráčkové a Coufalové uspořádali
pro I. stupeň základní školy a děti z mateřské školy
pohádkový les, procházku přírodou s řešením
pohádkových úkolů a pohádkovými odměnami.
Všem se dětský den líbil a již snovají plány na příští
rok. Ti starší žáci již tradičně bojovali o umístění
na stupních vítězů na sportovním dnu.

Boj se strašidly
Jeli jsme na školu v přírodě do Svojanova, ubytovali

jsme se v hotelu Mírovka. Hráli jsme soutěže a hry
o záchranu strašidel z bájného hradu Svojanov. Byli
jsme rozděleni do šesti skupin - Dušíci, Bojovníci,
Piráti, Opitani, Hiboni a Rychlá rota. Dostávali jsme
různé dopisy s úkoly a k nim i část staré svojanovské
kroniky. Podle jejího zápisu jsme měli plnit úkoly
o záchranu svojanovských strašidel. Bez jednoho
úkolu bychom totiž nesplnili druhý. Počasí nám přálo,
jen jednou zapršelo. Nejvíce se nám líbila stezka
odvahy, která se konala v hodině duchů. Při úkolech
nám pomáhaly dvě budoucí paní učitelky. Lucka
Ferdusová a Věra Bartoňková. Abychom našli
cestu k pokladu, museli jsme odevzdat tři kouzelné
věci. - živou vodu, zpívající střep a kouzelný kamínek.
Tyto tři předměty jsme dali čarodějnicím - Kalafuně a
Kalafuňce, ty nás za to obdarovaly mapami
k pokladu. Poklad byl bohatý a plný hezkých věcí a
dárků. Za chvíli jsme se vrátili do hotelu a večer nás
čekalo nepříjemné balení kufrů, které nám připomínalo,
že už zítra odjíždíme. Ještě ten večer byla opět
diskotéka na rozloučenou. Po diskotéce jsme jako
každý večer hráli Bingo. V sobotu ráno 19.6.2004
nás čekala nepříjemná událost - odjezd.
Na shledanou Svojanove!

Zapsali žáci 4.B.:
Jan Smutný, Tereza Novotná a Dan Arnošt

Svojanov...
...aneb zážitek na celý život.
Škola v přírodě je jedna z nej-

hezčích věcí školního roku. Pátá třída
ze ZŠ Střelice ji prožila v malé,
ale krásné vesničce Svojanov.
V sobotu 12. června jsme odjeli a
další sobotu jsme se vrátili domů
nabití dojmy. Ve Svojanově žijí totiž
Trolové, kteří nám připravili spoustu

záludností, běhání, ale také hodně hádanek, šifer
a jiných těžkých úkolů. Každý den jsme od nich
dostávali nějaký dopis s úkolem, který jsme
následně museli splnit. Úkoly plnila družstva
vylosovaná velitelem - Trolíci, T.R.O.L.L, Trolli
z Jany, Šmudlové. Večer jsme také nezaháleli. Hráli
jsme Bingo a Kufr, měli jsme diskotéky, stezku
odvahy a táborák. Na konci pobytu jsme se setkali
s Trolly, kteří nám darovali trollí plášť, část pokladu
a pasovali nás na členy království Trollů. Všechno
bylo moc dobře naplánované. Vůbec se mi nechtělo
pryč. Byla to má nejhezčí škola v přírodě.

Tomáš Procházka, V.A.
PS: Ráda bych poděkovala rodičům V.A.

za projevenou důvěru, přízeň a spolupráci
v uplynulých pěti letech.

Mgr. Jarmila Svobodová
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Nejvíce jsem se letos těšila

už na 3. ročník víkendového
soustředění v Tavíkovicích.
V jednom z předešlých čísel
Zpravodaje jste měli možnost
přečíst si můj článek o krásách
tamní přírody, dnes si přečtete
o našich aktivitách. Nacvičovali
jsme zde s tanečním oborem (TO)
absolventské skladby, s Grupou
(Velký školní orchestr) jsme
zkoušeli úplně nový repertoár,
který nás zaměstnal po celý
víkend.Vzniklo zde i několik
nových souborů, např. Malý školní
orchestr, různá kvarteta, dueta aj.
Vedle práce je tam i čas
na odpočinek, a to ve vysoké míře
aktivní (fotbal, tenis, volejbal,...).

výrazový tanec s názvem ,,Čas“. Vystoupily zde
ještě dvě skupiny mladších dětí, z jejichž programu
jsem si nejvíce zapamatovala ,,Žabky“ a pohádku
„O Šípkové Růžence“.Všem se vystoupení povedlo,
samozřejmě se nějaké chyby našly, ale i přesto to
byla zajímavá podívaná.

13. června měla v místním kostele samostatný
absolventský koncert Z. Záleská. Zazpívala zde
duchovní písně za podpory p. uč. Hamříka a
Dětského chrámového sboru ZUŠ Střelice.
Na koncertě jsem byla a musím uznat, že to byl
úžasný zážitek, který pohladil duši.

 Školní rok uzavřel souborový koncert, kde si
zahrála děvčata z kvartetu příčných fléten,
cimbálová hudba, Malý školní orchestr, tanečním
vystoupením jsme oživili program a slavnostní
zakončení patřilo samozřejmě Grupě, která svými
tanečními melodiemi roztleskala diváky. To však
byl jen malý výběr z programu. Stejně jako
předešlé roky jsme se tímto stylově rozloučili
s uplynulým rokem.

Co tedy udělím za známku školnímu roku
2003/2004? Jedničku s hvězdičkou. Jedna
připomínka tu ale je: delší Tavíkovice by nebyly
na škodu. Jinak se letošních deset měsíců práce
vydařilo. Teď nás čekají dva měsíce sladkého
nicnedělání, já však budu hrát pořád. Zkrátka kdo si
jednou začne s hudbou, už se toho nezbaví.

Spoustu načerpaných sil o prázdninách přeje...

Tereza Pantůčková

ZUŠka

Školní rok 2003-2004 pohledem
absolventky ZUŠ Střelice.

Ani jsme se nenadáli a máme tu zase prázdniny.
My děti se už těšíme, až budeme s kamarády
na táborech nebo na koupališti, zatímco vy dospělí
se už nemůžete dočkat, až od nás budete mít pokoj.
Konec roku však také znamená vysvědčení, tedy
naše zhodnocení školou. Já, žákyně, jsem si dnes
vyměnila roli a připravila malé ,,vysvědčení“
pro uplynulý rok na ZUŠ Střelice.

Rok byl přímo nabitý žákovskými koncerty
(celkem 14), na nichž jste měli možnost poslechnout
si střelické hudebníky od nejmenších po ty, kteří se
na hudební nástroj učí hrát třeba i osmým rokem.
Já jsem na koncertech vystupovala při hře
na altovou a příčnou flétnu a na klavír, z něhož jsem
letos absolvovala. Koncerty se konají na obecním
úřadě, jehož interiér je skvěle dokresluje.

I letos se v těchto prostorách konaly již tradiční
vánoční koncerty, na nichž se vyřádili učitelé
u kamery. Tento rok ve Střelicích hráli i žáci
z Ostopovic, kde má ZUŠ Střelice pobočku. Tyto
koncerty jsou jedny z nejhezčích v roce, snad díky
přívětivé vánoční atmosféře nebo krásnému
stromečku, který p. ředitel vždy přinese.

Za jeden z největších zážitků však považuji
koncert barokní hudby, který se konal v místním
kostele a na svědomí jej měl Klub přátel hudby
při ZUŠ Střelice. Zde jsem vystupovala s kvartetem
zobcových fléten. Byla to má první zkušenost
v takovémto uskupení a zjistila jsem, že hra
v souboru není vůbec jednoduchá. Na koncertě
jsem potkala spoustu vynikajících hudebníků,
se kterými jsme po vystoupení šli na večeři. Z reakcí
okolí jsem usoudila, že se lidem naše skladby líbily.

Značný úspěch zaznamenala naše kvarteta
na okresních soutěžích. Prvním z nich bylo kvarteto
příčných fléten ve složení Z. Švestková, A. Škodová,
A. Prudilová a L. Ferdusová, které si vybojovaly
3. místo. Druhým byl dechový žesťový kvartet
(K. Fiala, V. Fiala, J. Friedberg a J. Vávra), jemuž uniklo
první místo jen o vlásek. Tato umístění jsou velice dobrá,
protože sama vím, jak bývá těžká konkurence.

I tací, kteří příliš na koncertech nevystupují, musí
jednou do roka absolvovat třídní předehrávku,
na níž se sejdou všichni žáci z daného oboru a
předvedou, co umí.

Závěrečný souborový koncert - 22.6.2004

Absolventský koncert Z. Záleské - 13.6.2004
Jak už jsem psala, letos jsem absolvovala

z klavíru, ale také z TO. Příprava byla náročná,
v některých chvílích jsem trochu zanedbávala
školu, na vysvědčení se to však naštěstí příliš
neprojevilo. Tento rok se konaly absolventské
koncerty dva, protože bylo nejvíce absolventů
za několik posledních let. Trochu jsem se bála,
jak se mi to podaří, ale atmosféra v zákulisí byla
výborná, vystoupení se mi povedlo. Po druhém
koncertu jsme měli s ostatními absolventy pohoštění
v budově Hasičky. P. ředitel nám promítl fotky,
jedli jsme, pili, pustili jsme si hudbu, zavládla
pohodová nálada a při odchodu jsme byli příjemně
naladěni. Příští rok absolvuji z flétny a výtvarného
oboru (VO), celý proces přípravy tedy musím
zvládnout znovu. Ach jo.

Jako každý rok se na obecním úřadě vystavovaly
práce z VO. Tentokrát to byla výstava spíše
absolventská, viděli jste tudíž nejlepší díla mladých
výtvarníků. Pod vedením pí. uč. Drápalové jsme
letos malovali jak tužkou, tak barvou, vytvářeli jsme
dekorativní předměty (náhrdelníky, keramika,...),
tiskli jsme linoryt atd. Jako kolektiv jsme se také
zúčastnili celostátní výtvarné soutěže s tématem
,,Čeho se bojím na silnici“, kterou uspořádalo rádio
Český rozhlas 1 Radiožurnál a ministerstvo
dopravy. Z celkově 550 prací nás umístili
na 1. místo, což je veliký úspěch.

Na vystoupení TO jsem zatančila se svými
kamarádkami z nejstaršího oddělení tři skladby -
- aerobik, tanec v sukních pojmenovaný ,,Hra“ a
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Výlet do Prahy
Dne 28.5.2004 jsme se třídou V.A a V.B odjeli

z Brna do hotelu Grand do Prahy. Hned po příjezdu
jsme si uložili zavazadla do úschovny a vyrazili
do Technického muzea. Tam si celá naše skupina
prohlédla doly, starodávná auta, letadla atd. Potom
se všichni projeli parníkem po Vltavě. Na konci dne
jsme viděli nádherný, mechanický a multifunkční
orloj. Pak se celá naše skupina odebrala do campu
(naše nohy nám za to byly strašně vděčné),
který patřil k hotelu Siesta. Tam jsme se vyspali a
posilněni dobrou snídaní vyrazili do Prahy. Tento
den jsme se pohybovali převážně pěšky. Pouze
na Petřínskou rozhlednu nás vyvezla lanovka.
Dalším cílem návštěvy Prahy byla prohlídka
Hradčan. Nejvíce se naší třídě líbila Zlatá ulička.
Ve Zlaté uličce byly tak miniaturní domky, že jsme
se s kamarády bouchali o zárubně. Potom jsme šli
do divadla S+H, kde hráli představení „Hurvínkova
cesta do Tramtárie“. Pak celá naše hlasová skupina
navštívila rychlé občerstvení a spokojeně odkráčela
do chatek. Další ráno jsme se prošli po Karlově
mostě, navštívili Staroměstské náměstí, postáli
u Národního divadla. Celá naše výprava skončila
na autobusovém nádraží, odkud jsme odjeli
unavení, ale spokojení a plní zážitků, domů.

Filip Hájek, V.A.

Sokolské Brno 2004
Rok 2004 byl orgány České

obce sokolské vyhlášen jako Rok
sokolské mládeže. Při této
příležitosti sokolské župy Jana
Máchala a Dr. Jindry Vaníčka
uspořádaly ve dnech 4. - 6.

června letošního roku sokolské setkání s názvem
Sokolské Brno 2004. Bohatý program byl zaměřen
především na sokolskou mládež. Záštitu
nad uvedenou akcí převzal hejtman Jihomo-
ravského kraje pan ing. Stanislav Juránek,
a primátor města Brna pan RNDr. Petr Duchoň.

V pátek 4.června odpoledne se uskutečnil
program na hřišti Sokola Žabovřesky, který byl
věnován zábavným hrám a soutěžím rodičů a dětí
s netradičním náčiním.

V sobotu od rána probíhaly soutěže ve sportovní
gymnastice, v moderní gymnastice, v šermu,
ve volejbalu, v beach volejbalu, ve stolním tenisu a
turnaj v házené. Soutěže neregistrovaných byly
ve florbalu, v orientačním běhu, a v atletice,
pro všechny zájemce byla přístupná velká
horolezecká stěna. Celou sobotu probíhala
ve sportovní hale Sokola Brno I přehlídka pódiových
skladeb. Ve velkém sále stadia na Kounicově ulici
se uskutečnila soutěž Aerobic master class.
V letním areálu Sokola Brno I se odpoledne
uskutečnily drobné hry mladšího žactva.
Vyvrcholením sobotního večera bylo vystoupení
dánské gymnastické skupiny ve sportovní hale.
Závěr sobotního večera tvořila diskotéka pro mládež
a taneční večer při hudbě pro členstvo.

V neděli odpoledne na letním cvičišti Sokola Brno
I proběhla přehlídka stadiónových skladeb. Těch bylo
celkem předvedeno dvanáct, z nichž žádnou
brněnské publikum dosud nevidělo. Sedm skladeb
bylo zcela nově složeno právě pro tuto přehlídku.
V pestrém programu v různobarevných úborech se
střídaly skladby mladších a starších cvičenců
s náčiním a bez náčiní. Z naší mateřské jednoty se
sokolského setkání zúčastnilo asi 70 cvičících. Byly
to jednak žákyně cvičitelky Dany Doležalové,
které vystoupily se svou pódiovou skladbou.

V nedělním programu jsme byli zastoupeni
ve skladbě Tanečky nejmladšího žactva. V Moravské
besedě naše páry obsadily dvě kolony. Ženy si
připomněly skladbu obruče, která byla poprvé
předvedena na Sokolgymu 2001 v Praze. Muže jsme
mohli zhlédnout ve skladbě Pocta náčelníkovi. Naši
muži a ženy vystoupili společně ve skladbě Go Go
Tango, se kterou nás úspěšně reprezentovali
na světové gymnaestrádě v Lisabonu v roce 2003.
Závěr nedělního vystoupení a celého Sokolského
Brna 2004 patřil skladbě Zvesela starších žákyň se

švihadly. Skladbu v naší jednotě nacvičovala sestra
Petra Vidláková.

Uvedeného sokolského setkání se zúčastnilo
3200 cvičenců a sportovců. Organizátorům se
akce vydařila. Sokol se podařilo představit
na veřejnosti jako organizaci tisíců mladých lidí,
kteří v něm nacházejí příležitost nejen k mnoha
pohybovým aktivitám, ke sportovnímu zápolení,
ale též k citovým prožitkům a k navázání mnoha
sportovních přátelství.

Jiří Pracný
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
V. Andrews Na konci duhy
G. Birken Infekce
M. Cole Polibek Medusy
J. Červenková Pozdní láska
O. Filip Sousedé a ti ostatní
D. Chamberlain Ve stínu cypřišů
K. Legátová Pro každého nebe
J. Mitchard Území ztrát
S. Monyová Hra svalů
J. Plaidy Za Modrými horami
J. D. Robb Smrtící svědectví
F. Topol Tři novely
M. Urban Stín katedrály
M. Viewegh Vybíjená
Naučná
W. Fowler Operace Overlord
O. Krumlovská Jóga prstů

Pro děti
Beletrie
M. Kopřivová Ať si na to každej přijde sám
E. Petiška Pohádková babička
Naučná
Ch. Weiss Mladý pozorovatel na horách

Zajímavost pro bystření mysli
A na dovolenou k vodě malé rozptýlení...
Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Přepočítáme si uvedené hodnoty na jednotkové

hodnoty: 100 kostí = 500 ořechů, takže 1 kost je
za 5 ořechů. 100 ořechů = 500 oblázků, tedy 1
ořech je za 5 oblázků. Takže 1 kost je za 5 ořechů
a to je 5x5 = 25 oblázků. To znamená, že 150 oblázků
= 25.6, což za 6 kostí. Takže 150 oblázků je za 6
sépiových kostí.

Druhý příklad:
Pozor, chyták! Znamená to ovšem, že jeden silný

muž vynese jeden pytel do pátého patra též za pět
minut. Takže 30 silných mužů vynese 30 pytlů
do pátého patra rovněž za 5 minut.

Na dovolenou opět nějaké další hádanky,
možná trošku těžší. Jde o úlohy z oboru
přirozených čísel:

1. Najděte dvouciferné číslo, jehož podíl při dělení
součtem jeho číslic je třetina součtu jeho číslic.

2. Když jsem vyšel z domova, měl jsem v kapse
korunové a pětikorunové mince. Dohromady to byla
částka větší než 140,- Kč a menší než 150,- Kč.
Utratil jsem třetinu svých peněz a zůstalo mi tolik
korunových mincí, kolik jsem měl původně pětikorun,
a tolik pětikorun, kolik jsem měl původně korun. Kolik
mincí každého druhu jsem měl, když jsem vycházel
z domova?

Takže hodně úspěchů při řešení.

Luděk Sklenář

moudrou věc z tajenky. Jenže onehdy jsem narazil.
Legenda ke křížovce po mně chtěla, abych nějakým
synonymem vyjádřil slovo bouchoř, a ještě k tomu
nářečně. Zmíněné slovo jsem neznal, přiznám se
bez mučení, že jsem je v životě neslyšel. Doma mám
jen Slovník spisovné češtiny pro školu a veřejnost
(Praha, 1978), který jej rovněž nezaznamenal.
Pátral jsem v naučném slovníku, také zmíněné slovo
nezná. Takže jsem se svěřil internetovému
vyhledávači jménem Google, který mi - k mému údivu
- poskytl sedm odkazů. Takže jsem se dozvěděl,
že bouchoř je v podkrkonošském nářečí
(ve vesnicích Bratříkov, Držkov, Loužnice, Radčice
a Zásada) vrchní vrstva zmrzlého sněhu,
dále že se jedná o jakousi chorobu,
která znetvořuje plody švestek, a nakonec jistá
firma, zabývající se prodejem motorových člunů a
příslušenství, nabízí bouchoře, což podle obrázků
jsou jakási nafukovací plovací kola se dnem, která se
vlečou za morovým člunem pro potěšení hazardéra,
který v nich sedí (rychlost vlečení ale nemá překročit
35 km za hodinu). Ani jeden odkaz mně však
nepomohl při luštění křížovky. Výsledkem je,
že znám další slovo, dokonce to je homonymum se

Řeči o jazyce VII

třemi výrazy, ale asi nikdy nebudu mít důvod je použít
(ledaže bych se při ochutnávání slivovice, která se
mi nebude zdát nejlepší, zeptal, zda se do máče
nedostaly švestky napadené bouchoří). Určitě
ale vím, že do smrti slovo bouchoř nezapomenu.
Křížovka skončila v kontejneru pro tříděný odpad.

Jindřich Mareš

Mnohé organizace, spolky a politická či občanská
sdružení  pořádají nejrůznější akce, např. schůze,
sportovní utkání, taneční zábavy a já nevím, co ještě
činí. O tom chtějí informovat spoluobčany. Bohužel
někdy v textu pro hlášení v místním rozhlase
či na plakátech použijí ne zrovna vhodné slovo
proběhne. Oznámení pak může vypadat takto:
Ve Střelicích dne 20. června 2004 v 15:00 hodin
proběhne dětská besídka. Uvedené sdělení je sice
srozumitelné, ale trochu kostrbaté. Nevhodnost
takovéto formulace vynikne na jiném příkladu:
Ve Střelicích dne 20. června 2004 proběhne
Janáčkovo kvarteto. Máme si myslet, že se důstojní
umělci převléknou ve Vršovicích do sportovních
dresů a poběží okolo nákupního střediska,
přes náměstí Svobody až k nové čistírně odpadních
vod? Jistěže ne. Řešením je použití jiného vhodného
výrazu, např. uskuteční se, bude uspořádán,
je svolán apod.

Kdesi jsem se dozvěděl, že starší lidé mají aktivně
zatěžovat mozek, aby byli duševně svěží a ne
sklerotičtí. Jako jeden z mnoha vhodných způsobů
bylo uvedeno luštění křížovek. Takže občas luštím
křížovky a raduji se, když se dozvím nějakou

Střelické kulturní žně
červenec 2004

pátek 2.7. LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá: Jiří Polešák

sobota 3.7. OLDIES aneb STARÝ PECKY
od 20:00 hodin v rytmu hudby 70. až 90. let

Místo: areál koupaliště Sluníčko, pořádá Sešlost

pátek 9.7. LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá Jiří Polešák

sobota 10.7. COUNTRY BÁL
od 20:00 hodin se skupinou HEJKALOVÉ
Místo: areál koupaliště, pořádá Jiří Polešák

pátek 16.7. LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá Jiří Polešák

sobota 17.7. FOTBALPARÁDA
taneční zábava spojená s oslavami postupu fotbalistů do 1.B třídy

Místo: Sokolovna, pořádá: fotbalový oddíl TJ SOKOL

pátek 23.7. LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá Jiří Polešák

pátek 30.7. LETNÍ KINO
Místo: areál koupaliště, pořádá Jiří Polešák

sobota 31.7. STRUNOBRANÍ
odrůdová přehlídka amatérského folk a country
Místo: areál koupaliště Sluníčko, pořádá Sešlost

Změny a aktuální informace na plakátech pořadatelů nebo na:
www.streliceubrna.cz/akce

Obec Střelice děkuje pořadatelům a přeje návštěvníkům akcí hezký zážitek.
Vydala kulturní komise obecního úřadu Střelice u Brna.


